
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 3. veebruar 2015 nr 1

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 11 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
15.10 saabus volikogu liige Janika Tõntsel.

Volikogu liikmed päevakorra muutmiseks ettepanekuid ei teinud.
Volikogu esimees pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 10 volikogu liiget.

PÄEVAKORD:

1.  Antsla valla 2015. a eelarve vastuvõtmine I lugemine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Võrumaa omavalitsuste ühine  jäätmekava 2015 – 2020“ vastuvõtmine
Ettekandja: Enn Vasar, ehitus- ja keskkonnaspetsialist

3. Projektis osalemine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

4. Aktsiate omandamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

5. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale
Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

6. Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Antsla-Kobela kergliiklustee maa-ala 
munitsipaalomandisse andmiseks
Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

7. Taotluse esitamine Võru maavanemale  Antsla vallas Antsla linnas asuva Metsa tn 6 
munitsipaalomandisse andmiseks.
Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

8. „Pillerpalli“ kinnistu osa otsustuskorras kasutusse andmine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

9. Jaoskonnakomisjonide moodustamine, esimehe ja liikmete ning asendusliikmete nimetamine
Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär



10. Revisjonikomisjoni koosseisu muutmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

11. Revisjonikomisjoni koosseisu muutmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees 

12. Rahvakohtunikukandidaatide valimine.
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

13. Esindaja tagasikutsumine ning uue esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu 
üldkoosoleku liikmeks;
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

14. Muud küsimused

1.  Antsla valla 2015. a eelarve vastuvõtmine I lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Planeeritav eelarve kogumaht 2015 eelarveaastal on 3 596 356 eurot.
Planeeritud põhitegevuse tulud kokku on 3 168 606 eurot. 
Maksutulud kokku 1 485 000 eurot. 
Üksikisiku tulumaks 1 405 000 eurot. 
Maamaks 80 000 eurot. 
Kaupade ja teenuste müük 239 456 eurot.

Gümnaasiumi õpilaste koolilõuna toiduainetekulu maksumus on 0,78 eurot, mis kaetakse 
riigieelarvest. Lapsevanema osalus toitlustuskulude katmisel lasteaias on 1,60 eurot, 
gümnaasiumis 0,60 eurot (pikapäevarühma toit). Vastavalt hinnakalkulatsioonile on tegelik 
lõunasöögimaksumus: koolilõuna 1,50 eurot, lasteaialõuna 1,20 eurot. 
Lapsevanema osalus õppekulude katmisel on lasteaias 4 eurot ja muusikakoolis 20 eurot kuus.

Muud tegevuskulud planeeritav laekumine on 4 900 eurot. Saadavad toetused tegevuskuludeks 
1 439 250 eurot. 

Valla laenukohustused kokku seisuga 31.12.2014 on 440 801,16 eurot.
Eelarvesse on planeeritud laenude võtmine 140 000 euro ulatuses, projekti „Kobela aleviku 
ühisveevärgi- ja kanalisatsioonisüsteemide rekonstrueerimine” omaosalus. 

2015. a planeeritud väljaminekud ületavad sissetulekuid summas 287 600 eurot. Puudujääk 
kaetakse finantseerimisvahendite vaba jäägi arvelt, mis on seisuga 31.12.2014 summas 387 
649.05 eurot (aasta lõpu jääk). Kulude katteks suunamata vaba jääk (reserv) on 100 049,05 eurot.

Põhitegevuse kulude planeeritav eelarve on 2 907 265 eurot. 
Põhitegevuse kulud jagunevad „Antavateks toetusteks” (kululiik 413, 450, 452) summas 220 746
eurot, mis moodustavad 7,6% ja „Tegevuskuludeks” (kululiik 500, 505, 506, 555, 601,608) 
summas 2 671 519 eurot, mis moodustavad 91,1% põhitegevuse kuludest.
Reservfondi suuruseks on 15 000 eurot, s. on 0,5% põhitegevuse kuludest.
Investeerimistegevuse kulude planeeritav eelarve  on 604 246 eurot. 
Investeeringud välja toodud seletuskirjas.
Finantseerimistegevuse kulude eelarve on 84 845 eurot.
Eelarve projekti juurde on lisatud selgitavad võrdlustabelid tulude ja kulude kohta 2014-2015 
aasta.



Kaasettekandja eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp ütles, et eelarve- ja 
majanduskomisjon arutas eelarve eelnõud 26.01.2015. a ja tegi ettepaneku, esitada Antsla valla 
2015. a eelarve volikogule I lugemiseks. 

Volikogu liige Kalle Nurk küsis, kas kergliiklustee rajamiseks vajaminevate maade osas ei ole 
veel kokkuleppeid maaomanikega saavutatud?
Kaasettekandja vastas, et täpsustab küsimust järgmiseks volikogu istungiks, aga arvab, et 
notariaalsed lepingud maaomanikega on sõlmimata. Nõusolekud maaomanikega on saavutatud. 

Kalle Nurk tahtis teada, kui palju läheb maksma vallamajast kuni KSK-ni ulatuva maa-ala 
projekteerimine, see pidi selguma 8.01.2015. a ja milline summa on planeeritud eelarvesse? 
Detsembrikuu volikogu istungil otsustati, et kõigepealt toimub selle maa-ala projekteerimine, 
alles siis hakatakse midagi rajama. 

Ettekandja vastas, et mänguväljakute ja puhkeparkide eelarves on vahendeid 56 500 eurot. Kui 
suur summa läheb projekteerimiseks ja kas projekteerima üldse hakatakse ei ole praegu teada.  

Kaasettekandja lisas, et suuri summasid projekteerimisele ei kulutata. On pakutud välja võimalus
kasutada linnaplaneerimist õppivate tudengite abi. 

15.10 saabus volikogu liige Janika Tõntsel.

Volikogu liige Kaia Pruuli tegi ettepaneku küsida arvamust (vastava eriala üliõpilastelt või 
spetsialistilt - linna arhitektilt), et saada terviklik pilt sellest piirkonnast. 

Volikogu esimees lubas, et ettepanekuga arvestatakse. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ettekandjatele ei olnud.

Istungi juhataja tuletas meelde, et vastavalt põhimäärusele tuleb muudatus/parandusettepanekud 
esitada eelarve I ja II lugemise vahel kirjalikult meiliaadressile helle@antsla.ee. 
Muudatusettepanekute esitamise tähtaeg on 17. veebruar 2015. a, hiljemalt kella 16.00.

Istungi juhataja pani hääletusele ettepaneku lõpetada määruse eelnõu „Antsla valla 2015. a 
eelarve vastuvõtmine” I lugemine.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

2. „Võrumaa omavalitsuste ühine  jäätmekava 2015 – 2020“ vastuvõtmine

Ettekandega esines ehitus- ja keskkonnaspetsialist Enn Vasar.
Vallavalitsuse ettepanek on dokument vastu võtta. 

Kaasettekandja Kalle Nurk ütles, et arengu- ja planeerimiskomisjon arutas oma 29. jaanuari 
koosolekul määruse eelnõud. Määruse eelnõu oli jõudnud valda 2014. a novembri lõpus, aga 
komisjonile arutamiseks esitati alles 12. jaanuaril 2015. a. 
Komisjoni liikmed arutasid dokumendi sisu üle, ei leidnud midagi, mis takistaks määruse vastu 
võtmist ja tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu „Võrumaa omavalitsuste ühine  jäätmekava 
2015 – 2020” volikogule kinnitamiseks. 

Kalle Nurk palus edaspidi arengu- ja planeerimiskomisjonile arutamiseks tulevad materjalid 
õigeaegselt edastada. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Võrumaa omavalitsuste ühine  jäätmekava 
2015 – 2020” vastuvõtmine.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 



Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Võrumaa omavalitsuste ühine  jäätmekava 2015 – 2020”
vastuvõtmine määrusena nr 1.

 
3. Projektis osalemine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Antsla Vallavalitsus pöördub Antsla Vallavolikogu poole, et saada nõusolek projektis 
„Multifunktsionaalse spordiväljaku rajamine Antsla linna” osalemiseks. Soovime Antsla 
Gümnaasiumi lähedusse (Keeri tiigi parki) rajada spordiväljaku. Asukohta on praegu veel 
võimalik muuta. 
Projekti esitamise tähtaeg on 15.02.2015. a. 
Vallavalitsus planeeris eelarvesse spordiväljaku rajamiseks 55 000 eurot.
Spordiväljaku rajamiseks võeti hinnapakkumised, üks pakkumine on 60 000 eurot, teine 
ligikaudu 80 000 eurot. Ilma lisarahastuseta spordiväljakut rajada ei saa. 

Volikogu liige Kaia Pruuli tahtis teada, kui palju lisaraha läbi projekti on võimalik spordiväljaku 
ehitamiseks saada. 
Vallavanem vastas, et lisaraha on võimalik saada kuni 31 956 eurot. Projekti teostatavus sõltub 
lisarahastusest. Ilma lisarahastuseta seda projekti teostada ei saa. 

Volikogu liige Kalle Nurk tahtis teada, kes otsustasid spordiväljaku asukoha?
Skatepargi asukoht otsustati ära väiksemas ringis ja tuleb välja, et asukoht läks „aia taha”.
Vallavanem vastas, et see on vallavalitsuse otsus, lähtutud on üldplaneeringust.

Volikogu liikme Tiit Tõntsu repliik Kalle Nurga väljendusele oli, et skatepark ei ole „aia taga” 
vaid augus. Ka skatepargi asukoha välja selgitamiseks toimusid arutelud ja tehti otsus.  

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Projektis osalemine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Projektis osalemine” otsusena nr 1.

4. Aktsiate omandamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Antsla Vallavalitsus küsib Antsla Vallavolikogu nõusolekut AS-lt Võru Vesi 22 aktsia 
omandamiseks, nimiväärtusega on 640 eurot, kogusummas 14 080 eurot.
Tehing on seotud Kobela vee- ja kanalisatsioonitrasside ehitamisega. Kaasfinantseerimise 
summa ulatuses ostab Antsla vald aktsiaid. 

Toimus arutelu. 

Kalle Nurk tahtis teada, mida annab meile aktsiate omamine?
Vallavanem vastas, et oleme AS-is Võru Vesi toimuvaga kursis ja omame väikest vara. 

Volikogu liige Tiit Tõnts ütles, et valla osalus AS-is Võru Vesi on kasulik, tulevikku suunatud 
tehing. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Aktsiate omandamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Aktsiate omandamine” otsusena nr 2.



5. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik. 
Anda nõusolek kinnistu isikliku kasutusõigusega koormamiseks MTÜ Eesti Andmesidevõrk 
kasuks, seoses Stik-Elekter AS-i poolt koostatud põhiprojekti nr 9626, „EST-SIDE-5 Antsla-
Rimmi-Kaika-Tsooru mikrotorustikus fiiberoptilise kaabli paigaldamine“ alusel tööde 
teostamisega. 
Kaabel on planeeritud paigaldada Oru-Põllu-Soo-Ülesõidu tänavatele. Kaardimaterjal lisatud. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine 
munitsipaalmaale”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale” 
otsusena nr 3.

6. Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Antsla-Kobela kergliiklustee maa-ala 
munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik. 
Tegemist on taotluse esitamisega Vabariigi Valitsusele Antsla-Kobela kergliiklustee maa-ala 
(Kobela bussijaamaga piirnev ala) munitsipaalomandisse andmiseks. 
Maatüki ligikaudne pindala on 491m², sihtotstarve transpordimaa 100%. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Antsla-
Kobela kergliiklustee maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Antsla-Kobela 
kergliiklustee maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks” otsusena nr 4.

7. Taotluse esitamine Võru maavanemale  Antsla vallas Antsla linnas asuva Metsa tn 6 
munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik. 
Tegemist on taotluse esitamisega Võru maavanemale Antsla linnas Metsa tn 6, ligikaudu 3219m² 
suuruse maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks.
Maaüksuse sihtotstarbeks on sotsiaalmaa alaliik üldkasutatav maa 100%.
Maa-ala on terviseraja ees, kasutatakse parklana. Edaspidi on sinna võimalik planeerida ka 
midagi muud. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale  Antsla 
vallas Antsla linnas asuva Metsa tn 6 munitsipaalomandisse andmiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale  Antsla vallas 
Antsla linnas asuva Metsa tn 6 munitsipaalomandisse andmiseks” otsusena nr 5.



8. „Pillerpalli“ kinnistu osa otsustuskorras kasutusse andmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Antsla Vallavalitsuse poole pöördus Mari-Liis Kulbin sooviga rajada Lusti Lasteaia tühjana 
seisva hoone ühe rühma ruumidesse (pindalaga 150m²) ruumid lastehoiuks ning väikestele 
lastele mõeldud ürituste läbiviimiseks. 
Mari-Liis Kulbin peab tegema nendes kahes ruumis ise remondi ja arvestama oma küttega nt 
paigaldama õhksoojuspumba.
Toimus arutelu, et vallavalitsus võiks pakkuda noorele ettevõtlust arendavale inimesele tasuta 
rendipinda pikemaks ajaks kui üks aasta.
Vallavanem lubas, et kui ruumid leiavad aktiivset kasutust, võetakse küsimus aasta pärast uuesti 
arutusele ja ruumide tasuta kasutamise lepingut pikendatakse. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „”Pillerpalli“ kinnistu osa otsustuskorras 
kasutusse andmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „”Pillerpalli“ kinnistu osa otsustuskorras kasutusse 
andmine” otsusena nr 6.

9. Jaoskonnakomisjonide moodustamine, esimehe ja liikmete ning asendusliikmete 
nimetamine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares ja tutvustas otsuse eelnõud. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Jaoskonnakomisjonide moodustamine, esimehe 
ja liikmete ning asendusliikmete nimetamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Jaoskonnakomisjonide moodustamine, esimehe ja liikmete
ning asendusliikmete nimetamine” otsusena nr 7.

10. Revisjonikomisjoni koosseisu muutmine

Volikogu esimees palus esitada revisjonikomisjoni esimehe kandidaate. 

Kaire Uiboleht esitas revisjonikomisjoni esimehe kandidaadiks Rando Treimuth`i.

Vallasekretär juhtis tähelepanu asjaolule, et isikuvalimistel kandidaadi nimekirja kandmise 
tingimuseks on isiku suuline nõusolek ja osalemine istungil. 
Kuna Rando Treimuth ei osale istungil, ei saa teda revisjonikomisjoni esimehe kandidaadiks üles
seada. 

Kalle Nurk esitas revisjonikomisjoni esimehe kandidaadiks Kaia Pruuli. 
Kaia Pruuli andis nõusoleku. 

Teisi ettepanekuid ei tehtud, volikogu esimees sulges nimekirja. 

Volikogu esimees palus 3-liikmelisel häältelugemise komisjonil, koosseisus Üllar Salumets 
esimees ning liikmetel Jaanus Kala ja Janika Tõntsel tööle asuda. 

VAHEAEG 15.50-16.00 



Häältelugemise komisjon valmistas ette hääletussedelid ja viis läbi hääletuse.

Häältelugemise komisjoni liikmed tegid kindlaks hääletustulemused. Komisjoni esimees Üllar 
Salumets luges ette häältelugemiskomisjoni 3. veebruari 2015. a protokolli nr 12 (protokollile 
lisatud), millega ei osutunud revisjonikomisjoni esimeheks valituks Kaia Pruuli. 

Istungi juhataja pani hääletusele ettepaneku kinnitada häältelugemise komisjoni protokoll.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 
Revisjonikomisjoni esimehe valimine lükkus järgmise volikogu istungi päevakorda, mis toimub 
17. märtsil 2015. aastal.

11. Revisjonikomisjoni koosseisu muutmine

Vallavanem ütles, et revisjonikomisjoni liikme valimine oli päevakorras eeldusel, et olemasolev 
revisjonikomisjoni liige valitakse revisjonikomisjoni esimeheks. Kuna revisjonikomisjoni 
liikmete arv jäi endiseks ei ole liikme valimine vajalik. 

12. Rahvakohtunikukandidaatide valimine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.
Seletuskiri sai kõikidele volikogu liikmetele saadetud ja vastavalt seletuskirjale peaks Antsla 
Vallavolikogu poolt esitatavate kandidaatide arv olema kolm.
Esitatud on üks rahvakohtunikukandidaadiks kandideerija ankeet Sigri Liivamägi poolt. 

Palun esitada veel rahvakohtunikukandidaate.
Rohkem ettepanekuid ei tehtud.

Istungi juhataja palus häältelugemise komisjonil tööle asuda. 

16.10 lahkus volikogu liige Tiit Tõnts.

VAHEAEG 16.10-16.15 
Häältelugemise komisjon asus hääletussedelid ette valmistama ja viis läbi hääletuse.

Häältelugemise komisjoni liikmed tegid kindlaks hääletustulemused. Komisjoni esimees Üllar 
Salumets luges ette häältelugemiskomisjoni 3. veebruari 2015. a protokolli nr 13 (protokollile 
lisatud), mille kohaselt Sigri Liivamägi sai vallavolikogu poolthäälte enamuse.  

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Rahvakohtunikukandidaatide valimine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Rahvakohtunikukandidaatide valimine” otsusena nr 8.

13. Esindaja tagasikutsumine ning uue esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu
üldkoosoleku liikmeks

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.
Kutsuda tagasi Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosolekust Antsla valla esindaja Heinar Kool, 
kuna ta ei ole enam volikogu liige. 

On tehtud ettepanek nimetada Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeks Kaire 
Uiboleht ja asendusliikmeks Ly Kalmet. Palun esitada veel ettepanekuid.



Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Esindaja tagasikutsumine ning uue esindaja 
nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeks”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esindaja tagasikutsumine ning uue esindaja nimetamine 
Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeks” otsusena nr 9.

14. Muud küsimused

Volikogu esimees informeeris, et järgmine volikogu istung toimub 17. märtsil 2015. aastal.

Kurmet Müürsepp
volikogu esimees Helle Savi

protokollija


